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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 7. januar 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 355 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 355:
’’Hvad er ministerens kommentar til, at lederen af Det Præhospitale Center i
Region Hovedstaden til flere medier udtalte, at ventetiden i den nye vagtord-
ning var tilfredsstillende, når det viste sig, at tusindvis af borgere den 1. januar 
oplevede ventetider på flere timer?”

Svar:
Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet om bidrag 
fra Region Hovedstaden, som oplyser følgende:

”Det er fra ledelsen i regionens præhospitale virksomhed forklaret, at 1. januar 
er årets travleste dag. Derudover er det udtalt, at de lange ventetider på Akut-
telefonen 1813 den 1. januar 2014 ikke var tilfredsstillede.”

Jeg kan henholde mig til Region Hovedstadens oplysninger, og i øvrigt tilføje, 
at de oplevede ventetider i den pågældende periode naturligvis ikke har været 
tilfredsstillende. Jeg har også noteret mig, at Region Hovedstaden heller ikke 
har fundet ventetiderne tilfredsstillende, og at regionen i forlængelse heraf har 
taget en række initiativer, der skal sikre en kortere ventetid på 1813. 

Med venlig hilsen
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